



## من كتاب كلمة منقعة - البابا شنوده الثالث

## كانوا بركة

- ❖ هناك أشخاص عاشوا على الأرض وكانوا بركة..
- ❖ لعل من أمثلتهم أبونا إبراهيم أبو الآباء الذي قيل له: "فأجعلك أمة عظيمة، وأباركك وأعظم اسمك، وتكون بركة" (تك 12: 2).
- ❖ ومن قبل أبينا إبراهيم كان أبونا نوح، الذي بسببه أبقى الله حياة على الأرض لما أهلكها بالطوفان (تك 6) فهلك كل حي على الأرض. وكادت تفتنى البشرية كلها، لولا نوح، الذي صار أبًا للبشرية بعد آدم..
- ❖ وتقرأ عن أشخاص في الكتاب المقدس كانوا بركة في المكان الذي حلّوا فيه. ومنهم يوسف الصديق الذي صار بركة في بيت فوطيفار. وقال الكتاب في ذلك: "ورأى سيده أن الرب معه، وأن كل ما يصنعه كان الرب ينجحه بيده.. فوكله على بيته ودفع إلى يده كل ما كان له" (تك 39: 3، 4).
- ❖ وكذلك كان يوسف بركة في أرض مصر، وبسببه أنقذ الله مصر وكل البلاد المحيطة من المجاعة. وبالمثل كان إيليا النبي بركة في بيت الأرملة..
- ❖ بسببه بارك الله زيتها ودقيقها، فلم يفرغ كوز الدقيق ولا كوز الزيت طول سنى الجوع (1مل 17: 16).
- ❖ وكان الشيخ النبي -بالمثل- بركة في بيت المرأة الشونمية.
- ❖ وكانت تشعر بهذا، ولذلك عرفت أنه بسببه وبصلاته أعطاها الله نسل. وبصلاته أيضاً أقام ابنها من الموت.
- ❖ زيارة العذراء لمصر حاملة المسيح، كانت بركة لمصر.
- ❖ بسبب هذه الزيارة تحطمت كثير من أصنام مصر، ودخل الإيمان في قلوب البعض (اقرأ مقالاً آخر عن هذا الموضوع هنا في موقع الأنبا تكلا في قسم الأسئلة والمقالات). وفيما بعد تأسست كنائس في كل أماكن الزيارة، ومازالت بركة العذراء في مصر لليوم، ومازالت بركة المسيح نفسه في بلادنا.
- ❖ نذكر أيضاً بركة الشهداء في بلادنا، وبركة الآباء المتوحدين والسواح، الذين باركوا أماكن عديدة بصلواتهم وحياتهم المقدسة.
- ❖ وصارت أماكن نسكهم وحدثهم يقصدها الناس لنوال البركة..
- ❖ يذكرنا هذا ببركة (العشرة) الذين قال عنهم الرب في إهلاك سادوم: "لا أهلك المدينة من أجل العشرة" إن وُجدوا (تك 18: 32).
- ❖ نذكر أيضاً بركة العشور في أموالنا، إن دفعناها، وبركة يوم الرب في حياتنا، إن قدسنا هذا اليوم..

## From "Words of Spiritual Benefit"

## For H.H. pope Shenouda III

## THEY WERE A BLESSING

- ❖ There are people who lived on earth and were a blessing.
- ❖ For example, our father Abraham, the father of fathers, about whom it was said, "I will make you a great nation; I will bless you. And make your name great; and you shall be a blessing." (Gen.12:2).
- ❖ And before our father Abraham there was our father Noah, for whose sake God retained life on earth when it was destroyed by the flood (Genesis 6). All living creatures on earth perished and humanity almost faced extinction, had it not been for Noah, who became father of humanity after Adam.
- ❖ We also read in the Holy Bible about persons who were a blessing wherever they went. One of them is Joseph, the Righteous, who became a blessing in the house of Potiphar. As it says in the Bible, "And his master saw that the Lord was with him and that the Lord made all he did to prosper in his hand. Then he made him overseer of his house and all that he had he put in his hand." (Gen. 39:3-4).
- ❖ That is how Joseph was a blessing in the land of Egypt and for his sake God saved Egypt and the surrounding countries from the famine.
- ❖ The same thing happened with Elijah who was a blessing in the house of the widow. Because of him, God blessed her oil and her flour and so, "The bin of flour was not used up nor did the jar of oil run dry." (1 Kin.17:16).
- ❖ The prophet Elijah was also a blessing in the house of the Shunammite. The woman felt it and knew that because of his prayers God granted her a child and through the prophet's prayers God raised her son from death.
- ❖ The visit of the Virgin Mary carrying Jesus was a blessing to Egypt.
- ❖ Because of this visit many of the idols in Egypt were broken and the faith entered some hearts. Later on, Churches were established in all the places they visited. The blessings of the Virgin Mary remain until today and the blessings of Jesus himself are still in our country.
- ❖ We also remember the blessings of the martyrs in our country and the blessings of those who lived in solitude and the spirit borne. They blessed many places by their prayers and their holy life.
- ❖ These places where they lived in seclusion became visiting spots for people to receive their blessings.
- ❖ That reminds us with the blessing the "ten" that God mentioned during the destruction of Sodom, "I will not destroy it for the sake of ten." (Gen. 18:32).
- ❖ We also remember how the tithe blesses our money, if we pay it and also the blessings of the day of the Lord, if we keep it holy.

Church's web site [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)  
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:  
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498  
[frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Père / Victor Nasr:  
(514) 918-2484  
[frvictor@stmarkmontreal.ca](mailto:frvictor@stmarkmontreal.ca)

جدول مواعيد الخدمة +++ Tabellen de services

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ إعتراقات أبونا فيكتور
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4½ - 7	PM	+ إعتراقات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ أجتتماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ أجتتماع الأسرة
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ أجتتماع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants ( 8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس ألحان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service ( pour gradués)	Dim	12½ - 1½	PM	+ أعداد خدمة ( الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ أجتتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

1. يقام يوم الثلاثاء القادم اجتمع أسرة ماريوحنا الحبيب الساعة ١١ صباحا
2. بدأ التسجيل لمهرجان الكرازة ٢٠١٩ (CEGEP) (Grades 4-11) والجامعة بيزمنت الكنيسة. لمزيد من المعلومات والتسجيل برجاء الأتصال بأكرم جرجس 514-572-2560
3. من أجل المساهمة في مؤتمر الكبار تقيم الكنيسة (Garage sale) يوم الاحد الموافق ١٨ أغسطس من الساعة ١٢ ظهرا الي الساعة ٤ مساء بالفناء الخارجي للكنيسة. تبرعاتكم من الكتب او الهدايا او لعب الاطفال .... الخ برجاء احضارها قبل يوم ١١ أغسطس بمبني كينونيا.

## Church news

1. The meeting of St. John the beloved will be held next Tuesday 11 a.m.
2. Mahragan Al Keraza registration for grades (4-11), cegep and university for 2018 started in the basement with Akram Guirguis 514-572-2560
3. A garage sale will be held in support of the senior youth convention on august 18<sup>th</sup> from 12 to 4 p.m on the terrace outside. Donation of toys, books, tools... etc. should be brought on any sundday from now until august 11<sup>th</sup> at Kenonia building.